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Zápis z jednání Správní rady ČES 9. 1. 2024 (Restaurace Krčma) 

Přítomni: Daniel Svoboda (DS), Petr Bouchal (PB), Petra Chaloupková (PCH), Jiří Remr (JR), Lana 
Mitrofanova (LM) 

Omluveny: Linda Maršíková (LIM), Barbora Latečková (BL) 

• Přivítání nového výkonného ředitele Jiřího Remra a poděkování končícímu výkonnému řediteli 
Petru Bouchalovi: 

o  Změna registrace bude provedena do konce ledna 2024 (po podepsání zápisu z Kongresu). 

Závěry Správní rady: PB dokončí registraci nového výkonného ředitele. LM připraví a rozešle 
instrukce pro e-maily ČES a pro přístupy do Nextcloud. 

• Aktuální finanční situace: 

o  K 31. 12. 2023 je na kontě 121 551,11 Kč a v pokladně 3944 Kč. V průběhu ledna budou 
proplaceny mzdové náklady za prosinec 2023 (DPP Svoboda, Mitrofanova, Kváča) ve výši 
20 100 Kč. 

o  V průběhu ledna budou vystaveny faktury na členské příspěvky pro rok 2024. V současné době 
máme 63 individuálních členů a 2 členy institucionální (kvůli nezaplacení členských příspěvků 
bylo v roce 2023 ukončeno členství Zuzany Tollrianové a Miroslava Suchance a kvůli mateřské 
dovolené ukončuje členství od roku 2024 Daša Adamcová). Nově o členství požádali Hana 
Kociánová (Agentura pro sociální začleňování, MMR) a Lukáš Maláč (Naviga Advisory and 
Evaluation s.r.o.). Oba noví členové byli podpořeni DS a PCH. Potenciálními novými 
institucionálním členy jsou MPSV, Charita České republiky, Agentura pro sociální začleňování a 
EY. Probíhá projednávání pokračování institucionálního členství MMR a ČZU. 

Rozhodnutí Správní rady: Bylo odsouhlaseno individuální členství Hany Kociánové a Lukáše 
Maláče. DS byl pověřen projednáním institucionálního členství s výše uvedenými 
organizacemi. 

o  Vzhledem ke zvýšení nájmu v sídle ČES byla na rok 2024 navýšena měsíční částka za pronájem 
na 4900 Kč, prodloužena byla smlouva na služby ve výši 4000 Kč měsíčně. Provoz kanceláře je 
nadále částečně dotován ze strany DWW. 

Závěry Správní rady: Podle vývoje finanční situace mohou být smlouvy o pronájmu a 
souvisejících službách v průběhu roku 2024 aktualizovány. 

o  Dohody o provedení práce za vedení Sekretariátu byly sníženy na 4000 Kč měsíčně pro DS a 
5000 Kč měsíčně pro LM. 

Závěry Správní rady: Financování personálních nákladů je poddimenzováno. Podle vývoje 
finanční situace mohou být dohody v průběhu roku 2024 aktualizovány. 

o  Při zachování loňské celkové výše členských příspěvků (167 700 Kč) a loňského zisku 
z odborných akcí (125 000 Kč) jsou celkové příjmy v roce 2024 odhadovány na 292 700 Kč. 

o  Celkové provozní náklady jsou odhadovány na 266 500 Kč a skládají se z nájmu a souvisejících 
služeb (106 800 Kč), mzdových nákladů (108 400 Kč), účetnictví (24 400 Kč), poplatků za web a 
Nextcloud (7300 Kč), příspěvku FoRS (3100 Kč), poplatků banky (1500 Kč) a drobných výdajů 
(15 000 Kč). 

o  Rozpočet je koncipován jako ziskový (odhadovaný zisk ve výši 26 200 Kč) a zahrnuje navíc 
rezervu ve výši současného finančního zůstatku 105 545 Kč. 

Závěry Správní rady: Rozpočet by měl být aktualizován podle výsledků hospodaření v prvním 
čtvrtletí 2024. 

• Předběžný plán akcí v roce 2024: 

o  Na začátku února 2024 se pokusíme uspořádat další kurz Evaluačního minima. Stávající výše 
účastnického poplatku byla 6000 Kč (5100 Kč pro NNO a studenty, 4200 Kč pro členy); 
navrženo je navýšení o 10 % na 6600 Kč (5600 Kč pro NNO a studenty, 4600 Kč pro členy). 
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o  Na březen-duben 2024 je plánováno evaluační školení na klíč pro organizaci Romodrom o.p.s. 
(řeší DS a Vladimír Kváča). 

o  Na jaře 2024 by měl proběhnout další ročník studentské evaluační soutěže (řeší PCH). 

o  Indikován je zájem o opakování školení Tajemný kontrafaktuál (stávající poplatky za 1 den 
fyzicky a 0,5 dne online byly 4000 Kč – 3400 Kč – 2800 Kč a mohou zůstat). 

o  V červnu 2024 se pokusíme opakovaně připravit kurz Fokusní skupiny na ČZU (BL projedná 
s Janou Mazancovou). Původní výše poplatků za 2,5 dne byla 3600 Kč (3060 Kč pro NNO a 
studenty, 2520 Kč pro členy). Navrženo je navýšení na 4600 Kč – 3910 Kč – 3220 Kč. 

o  Pro další školení nebo formát EvalCafé byly mj. navrženy: participační metody, evaluace ESIF a 
komunitní práce, pokročilejší vizualizace, metody sběru dat a praktické simulace výzkumných 
metod, dotazníky, outcome mapping, indikátory, řešení problémů. Zvážena by měla být 
výměna zkušeností ve formátu peer-learning. 

o  V červnu 2024 by měla proběhnout výroční konference ČES (ve vztahu ke školení Fokusních 
skupin jsou možné termíny 12.-13. 6. nebo 19.-20. 6. 2024). Je nutné se dohodnout na hlavním 
tématu a oslovit potenciální řečníky a lektory workshopů. Vzhledem k možné podpoře ze 
strany ČZU by měl být zahrnut akademický blok k multikulturním aspektům evaluací). 
S ohledem na limitované kapacity konferenčních místností na FTZ ČZU je navrženo rozdělení 
plenárních bloků do dvou místností se streamováním. Je nutné posílit catering (zejména 
vegetariánskou nabídku) a zvážit možnost After Party (Klub C?). Stávající poplatky byly pro 
fyzickou účast 2600 Kč – 2000 Kč – 1300 Kč, pro online účast a pro fyzickou účast na 
workshopech 1300 Kč – 1000 Kč – 650 Kč. Navrženo je mírné navýšení na 2800 Kč – 2200 Kč – 
1400 Kč, resp. 1400 Kč – 1100 Kč – 700 Kč. Pro 7 zástupců MMR platila sleva 70 % (tedy 780 Kč 
pro konferenci a 390 Kč pro workshopy; po navýšení by to znamenalo 840 Kč resp. 420 Kč). 
Řečníci a moderátoři mají účast na konferenci zdarma. 

o  Bude pokračovat příprava Newsletterů a FlashInfo. Další Newsletter by měl být distribuován 
tento týden (nová Správní rada, Evaluační minimum, České priority, nabídka členství). 

o  V Referenční skupině evaluací MZV bude ČES zastupovat Daniel Svoboda, který bude 
pokračovat i v mentoringu evaluací na MZd. Bylo by vhodné zapojit více členů ČES do 
metodických konzultací se zadavateli evaluací (mj. v rámci benefitů pro institucionální 
případně i individuální členy). 

Závěry Správní rady: Do příštího jednání Správní rady navrhnou členové SR náměty pro 
konferenci a další možné aktivity v roce 2024. Sekretariát připraví registrace na nejbližší 
školící akce (a kalendář akcí na webu ČES). Projednána a odsouhlasena byla výše 
registračních poplatků na akce. 

• Krátký feedback k jednání Kongresu (viz citace ze zápisu): 

Diskutované organizační podněty: 

o  Nahradit ČES Women sdílením se všemi členy (pravidelná fyzická setkání) 

o  Oživit blogy a sdílet (na sociálních médiích) informace o výsledcích evaluací 

o  Vzhledem ke zvyšujícímu se zájmu o školení potřebujeme nová témata i lektory 

o  ČES by měl členy informovat o nadcházejících setkáních Správní rady, aby se jednání mohli 
v případě zájmu zúčastnit i další členové v roli pozorovatelů 

o  Posílena by měla být spolupráce s exaktně zaměřenými výzkumníky (ekonometrie CERGE-EI 
apod.), ČES může doplnit kvalitativní přístupy 

o  Doplnit monitoring evaluačních zakázek (a kalendář akcí) pro členy ČES 

Náměty pro výroční konferenci: 

o  Posílit vzdělávací část Konference ČES (s možností využití programu Erasmus) 

o  Doplněna bude sekce na téma multikulturních přístupů 
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o  Navržena je sekce zvlášť pro Kraje/místní správu: outcome mapping, revize zadávání evaluací, 
efektivita sociálních služeb (velká města, regionální rozvoj), indikátory, prezentace starostů a 
starostům, svazy městských částí… 

Náměty pro financování ČES: 

o  ČES se neúčastní veřejných zakázek (nechce být konkurentem svým členům) 

o  Zpoplatnění mentoringu pro členy ČES / aktualizace benefitů, součástí může být i pomoc 
s přípravou zadání evaluací (k dispozici je společná publikace ČES a MMR: Metodika pro 
zadávání evaluací) 

o  Nadále oslovovat potenciální nové institucionální členy 

o  Zapojení do programů OPTP, TAČR – s partnery, kteří by chtěli zařadit evaluaci 

o  Výzva Sociální inovace pro budoucnost – připravujeme projekt pro možné spuštění v roce 2024 

o  Možnosti sponzorských darů pro ČES (odečet z daní) 

o  Zatím nebyly zveřejněny podmínky možných grantů z programu „Fellowship“ Mezinárodní 
evaluační akademie – International Evaluation Academy (https://ieac.global/) 

Závěry Správní rady: V prvním FlashInfo roku 2024 byla členům nabídnuta možnost zúčastnit 
se jednání Správní rady. K dalším námětům se členové SR vyjádří nejpozději na příštím 
jednání. 

• Any other business: 

o  Výhledově bychom měli připravit změnu sídla, kancelář v Máchově ulici (se zasedačkou 
využívanou pro školení a další akce) bude DWW schopné udržet do konce roku 2024. 
Projednáváme, zda by nemohla sekretariát hostit ČZU. Před podzimním Kongresem bude 
potřeba připravit změnu stanov. 

o  DS předá do konce ledna účetní doklady pro daňové přiznání za rok 2023 účetní firmě. 

o  Je potřebné oslovovat nové potenciální členy. 

o  Možnost zapojení do programu Erasmus – Jiří Hejkrlík připravuje projekt za ČZU, se zapojením 
ČES. DS prověří registraci ČES v systému EU. 

o  Byla vyhlášena výběrová řízení na evaluace ČRA, Diakonie a Pardubického kraje. 

o  Pro konferenci (případně předkonferenční workshopy) byla diskutována následující témata: 

▪ Multikulturní aspekty evaluací 

▪ Zapojení krajů, měst, obcí, místních akčních skupin 

▪ Diseminace výsledků, spolupráce a spoluodpovědnost různých aktérů (zadavatelé projektů 
a evaluací, realizátoři projekt, evaluátoři, cílové skupiny, veřejnost) 

▪ Terénní fáze evaluace (bezpečnost, přístup k aktérům, metody) 

▪ Praktické simulace výzkumných metod 

▪ Vizualizace dat + využití umělé inteligence při práci s daty 

▪ Výběr vzorku a interpretace validity výsledků 

▪ Využití výsledků evaluací (bariéry, úspěchy, lessons learned); důvody nespokojenosti s 
evaluacemi 

▪ Bariéry při přípravě, realizaci a využití evaluací 

▪ Indikátory výsledků intervencí 

▪ Hodnoticí kritéria projektů a nabídek 

▪ Open access (vlastnictví výsledků projektů a jejich evaluací) 

▪ Peer review 

o  Příští jednání Správní rady by mělo proběhnout 22. února 2024 (od 17.00). 

https://czecheval.cz/cs/Aktivity/Metodika-pro-zadavani-evaluaci
https://czecheval.cz/cs/Aktivity/Metodika-pro-zadavani-evaluaci
https://ieac.global/

